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Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 20 de maig 
de 2021. Comença la sessió a les 10 hores i 6 minuts. 
Presideix el president de les Corts Valencianes, senyor 
Enric Morera i Català. Sessió plenària número 39. 
Segona i darrera reunió.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Molt bon dia, senyories. Moltes gràcies als mitjans gràfics. (Pausa)

Senyories, es reprén la sessió. (El president colpeja amb la maceta)

Compareixença del president del Consell per a respondre les 
preguntes d’interés general per a la Comunitat Valenciana, 
formulades pels grups parlamentaris

El senyor president de les Corts Valencianes:

Punt dècim del nostre ordre del dia, compareixença del 
president del Consell per a respondre les preguntes d’in-
terès general per a la Comunitat Valenciana, formulades 
pels grups parlamentaris .

Coneixen vostés el procediment. Sense més dilació, done la 
paraula a la síndica, a la nova síndica, a la qual felicitem, Eva 
Ortiz, que farà la pregunta en nom del Grup Parlamentari 
Popular .

La senyora Ortiz Vilella:

Muchas gracias, señor presidente .

Molt Honorable President de la Generalitat, vicepresidenta, 
vicepresidente del gobierno valenciano. Queridos diputados.

En esta primera parte de mi intervención le haré unas 
cuantas preguntas que me gustaría me contestara. 
¿Cuántos parados más tiene que soportar esta comunidad, 
señor Puig? ¿Cuántos ERTE, que terminan siendo ERE, va 
a tener que soportar esta comunitat? ¿Cuántas subidas de 
impuestos más vamos a tener que soportar en esta comu-
nitat? ¿Cuántos cierres de empresas más vamos a tener 
soportar en esta comunitat?

Y, por último, ¿cómo valora la situación de crisis que sufren 
los valencianos?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Una vegada formulada la pregunta, contestarà el molt hono-
rable president, al qual done en este moment la paraula. 
President…

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, molt excel·lent president .

En primer lugar, señora Ortiz, darle la enhorabuena por su 
nombramiento por parte del Grupo Parlamentario Popular . 
Y al mismo tiempo, hoy que tengo la oportunidad también, 
agradecerle, reconocerle el trabajo que ha hecho la señora 
Bonig en este tiempo que hemos compartido. (Aplaudiments)

Como siempre, desde el gobierno valenciano se va a respe-
tar siempre, con total actitud positiva, aquello que deci-
dan los grupos parlamentarios y los partidos políticos aquí 
representados .

Senyora Ortiz, hem passat un any terrible. Ha sigut, proba-
blement, l’any més dur de les nostres vides . I, a hores d’ara, el 
més important és que amb l’esforç de tota la societat valen-
ciana, amb l’esforç col·lectiu, hui estem ja en una obertura 
progressiva que no té marxa arrere gràcies a la vacunació.

Hi havia una manera d’enfrontar aquesta crisi, que era, fona-
mentalment, basada en la prevenció a través de les restriccions, 
en tot el que ha sigut el seguiment i el rastreig i el més impor-
tant, l’actiu més important que tenim, que és la vacunació. Una 
vacunació que ha aconseguit ja, en estos moments, afortu-
nadament, una velocitat de creuer que permetrà assegurar la 
protecció de la població els propers mesos.

En concret, després d’haver vacunat ja totes les perso-
nes majors de huitanta anys, la setmana passada vam 
acabar d’immunitzar ja totes les persones d’entre setanta i 
setanta-nou anys, entre els quals ja el 65 % tenen la pauta 
completa. La setmana que ve s’acabaran de posar, almenys, 
la primera dosi de tots els majors de seixanta anys, i esta 
setmana també ha començat ja el procés de vacunació dels 
majors de cinquanta anys, que finalitzarà el 15 de juny. Dos 
dies després, el dia 17, començaran amb les persones de 
quaranta i cinquanta anys.

I, a partir del mes de juliol, i això els vull anunciar hui, la 
vacunació començarà per als majors de trenta anys. També li 
puc dir que el procés d’immunització no pararà ni en juliol ni 
en agost .

Esta ofensiva contra la pandèmia, juntament amb el 
compliment de les mesures de protecció per part dels 
valencians, ha permés situar la Comunitat Valenciana com 
el territori espanyol i europeu amb menys incidència de la 
malaltia. Tenim una incidència, a hores d’ara, de 29,3 casos  
per 100 .000 habitants . Portem dos mesos sent la comuni-
tat amb menys afectació d’Espanya.

En definitiva, senyora Ortiz, la manera d’intentar reacti-
var l’economia no és altra que intentar superar la pandèmia. 
Eixa és la qüestió i el sacrifici de valencianes i valencians ha 
salvat moltes vides . I, salvant vides, salvem l’economia .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Una vegada escoltada esta primera part de la resposta, 
continuarem escoltant la concreció de la pregunta per part 
de la síndica del Grup Parlamentari Popular. Té la paraula la 
il·lustre diputada Eva Ortiz.

La senyora Ortiz Vilella:

Gracias, presidente .

Señor Puig, el próximo día le voy a preguntar por vacunas, 
a ver si me entero de los datos del paro y del cierre de las 
empresas . (Aplaudiments) Todos venimos con una interven-
ción preparada, pero hoy me ha dejado usted muy sorpren-
dida . Pero me lo anoto .

Mire, señor presidente, como usted ha dicho, este año 
hemos vivido una crisis sanitaria sin precedentes que ha 
conllevado una crisis económica y social muy importante. 
Y a nosotros nos preocupa, muy mucho, que la situación 
de las familias se vuelva un problema sin retorno en lo que 
respecta a esta situación.

Ustedes han hecho muchos anuncios, pero sobre todo sus 
acciones, tanto las suyas como las de su gobierno, despren-
den que para ustedes son invisibles las más de mil empresas 
que han presentado un concurso de acreedores; las más de 
cuatro mil cuatrocientas sesenta y dos empresas que cier-
ran, según la seguridad social; los más de veinte mil empleos 
que se han destruido en el sector de la hostelería; los más 
de once mil millones de euros que se han perdido en el tema 
turístico, según la conferencia empresarial del sector turís-
tico de la Comunidad Valenciana; los más de sesenta mil 
valencianos que todavía están en ERTE; los más de cuatro-
cientos mil empleos que se han destruido, de los cuales 
cuarenta mil son de este trimestre . Y, sobre todo, para usted, 
señor Puig, es invisible lo que dice el Instituto de Estudios 
Económicos, donde señala que la cuarta autonomía en 
presión fiscal es la Comunidad Valenciana.

Oiga, yo, de verdad, después de todo esto, todavía enti-
endo menos que su jefe, el señor Sánchez, y usted, junto con 
el resto de barones socialistas, estén buscando la forma de 
acabar con los autónomos de las rentas más bajas. Ahora un 
autónomo que tiene un rendimiento neto de 3.000 euros 
va a pagar el triple de cotización que uno de 22.000 euros. 
Sus ingresos, el montante del 55 % de sus ingresos de esos 
autónomos, van a ir a parar al estado. Y esta mañana desayu-
nando me encuentro que el ministro Escrivá propone rebajar 
las ayudas por COVID también a los autónomos. Oiga, no va 
a quedar un autónomo en esta comunidad. (Aplaudiments)

Usted seguro que me dirá, y entiendo que es verdad, que es 
consciente de la situación de las familias de esta comunidad, 
que muchas no llegan a final de mes y tienen que tirar de 
las pensiones de los abuelos o de familiares que les ayuden 
a pagar muchas de las cuestiones que tienen hoy en día. 
Seguro que me dirá que es consciente de que cada minuto 
en algún lugar de esta comunidad se une una persona a las 
colas del hambre. Seguro que me dirá, y estoy convencida 

de que es verdad, que sabe que hay mucha gente que ha 
perdido su patrimonio porque ha tenido que cerrar su nego-
cio, autónomos, pymes, comercio… Infinidad, podríamos 
estar todo el día .

Como yo estoy segura de que usted sabe eso, y además me lo 
creo, no puedo entender cómo no ha alzado la voz y ha dado 
un puñetazo en la mesa de la Moncloa del señor Sánchez, 
cuando quiere un infierno fiscal para todos los españoles y 
especialmente para los valencianos. Quiere que sea más caro 
matricular un vehículo, comprar un refresco, circular por las 
autovías, llenar los depósitos del coche, heredar un piso de 
los padres, comprar… Cualquier tipo de situación que haya… 
Viajar en avión, y pagar las cotizaciones sociales por trabajar. 
Yo no entiendo, si usted sabe lo primero, cómo no ha dado un 
puñetazo en la mesa con lo segundo. (Aplaudiments)

Mire, hoy tiene una oportunidad importantísima para reco-
nocer, y le honraría, que esa subida de impuestos no es para 
los ricos. Comprar refrescos no es de ricos, llenar el depósito 
no es de ricos. Va a las clases medias y bajas, y debería reco-
nocerlo, eso le honraría .

Y una segunda cosa que también le honraría y que le 
aseguro que aplaudiría. No es el momento de aumentar los 
impuestos a quien peor lo está pasando. (Aplaudiments)

Señor presidente, ha tenido muchas oportunidades de 
oro. Y, entre ellas, ha dejado que se congelara el sistema 
de financiación y ha callado. Se cierra el grifo del trasvase 
Tajo-Segura y calla. Nos deben 1.235 millones en el plan 
de ayudas y calla. Nos deben 281 millones de recaudación 
del IVA, otros presidentes se han ido a los tribunales, usted 
calla . Y no nos pagan la dependencia, y calla, calla y calla .

Mire, señor Puig . Si eso es una oportunidad de oro, no al 
infierno fiscal, hoy no puedo irme de aquí sin hablar de la 
vergüenza y la tristeza que siento, como oriolana y ciuda-
dana de esta comunidad, de que mi presidente ayer no plan-
tara cara a la ministra Ribera con el corte del trasvase del 
Tajo-Segura. (Aplaudiments) Es inaudito, imperdonable .

Oiga, a la misma hora se estaba debatiendo, en estas Cortes, 
y cuatro grupos a favor y Unidas Podemos en contra, dici-
endo que se suspenda inmediatamente cualquier tipo de 
modificación en el tema del trasvase. A la misma hora, su 
grupo estaba… Imagino que le comentarían lo que iban a 
votar hoy y habrán llegado a un acuerdo . Yo no lo he encon-
trado en ningún teletipo, que usted se lo dijera a la ministra. 
Yo no he visto que alto y claro le dijera a la ministra «le exijo 
que se retire el decreto que acaba con el trasvase del Tajo-
Segura. Eso es irrenunciable».

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria…

La senyora Ortiz Vilella:

Pues si es irrenunciable, señor Puig, alce la voz y diga que 
se retire ese decreto. Seguro que esta noche, si en esas dos 
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cosas le planta cara al gobierno de España, va a dormir más 
tranquilo.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Una vegada acabada de concretar en la seua totalitat la 
pregunta, en el temps que contempla el reglament, passa-
rem a conéixer la resposta total per part del president del 
Consell. Quan vullga, president.

El senyor president del Consell:

Moltes gràcies, senyor president .

Moltes gràcies, senyora Ortiz.

Disociar la superación de la pandemia de la acción 
económica, de la activación económica, es, lo siento decirlo, 
una auténtica insensatez. (Aplaudiments) No es posible. No 
va a haber reactivación económica si no hay superación de 
la pandemia . Por tanto, nuestra gran prioridad es superar la 
pandemia, no se le olvide .

Y por eso, evidentemente, cuando usted me pregunta por la 
crisis, yo le respondo lo que es más importante de la crisis. Y 
es el activo fundamental que ahora tenemos para superar la 
crisis, que es, precisamente, la vacunación.

Ustedes no confían en esta sociedad, no confían en la socie-
dad valenciana . Yo le digo: la Comunidad Valenciana va a ser 
la primera o de las primeras comunidades españolas que va 
a recuperar la economía . (Aplaudiments) Porque tenemos un 
tejido social y económico importante, potente.

Y, mire, ¿qué ha hecho la Generalitat en este momento? 
Claro que la Generalitat no tiene todos los mecanismos, 
pero ¿qué ha hecho la Generalitat? Pues lo que ha hecho 
la Generalitat es, en el año 2020, 223 millones en ayudas 
directas, también a autónomos. 59 millones a autónomos, 
la comunidad española que más dinero ha podido dar a los 
autónomos. Insuficiente, por supuesto.

En el 2021, con el plan Resistir, 400 millones, de los cuales ya 
hay abonado el 50 % y en junio estará abonado el 100 %. Con 
el Resistir Plus, que ahora se ha lanzado, el día 31 de mayo para 
los que cotizan por módulos y el 7 de junio para el resto. Eso es 
lo que estamos haciendo, intentar suturar una herida enorme y 
generar la confianza suficiente para recuperar la economía.

Y por eso un sector muy importante, del que usted hablaba 
ahora, como es el turismo, pues evidentemente necesitamos 
el certificado verde, necesitamos la movilidad. El lunes me 
reuniré con el embajador británico, y defendiendo allí siem-
pre los intereses de los valencianos .

Y ayer, delante de la ministra, vicepresidenta Ribera, dije 
lo que he dicho públicamente siempre: el trasvase es 

irrenunciable . (Aplaudiments) Irrenunciable . Pero ¿sabe lo 
que pasa? ¿Sabe lo que pasa? Que la única vez que no ha 
llegado agua del trasvase ha sido cuando ustedes estaban 
gobernando . Esa es la realidad . (Rialles) Esa es la realidad de 
lo que ha pasado. (Veus) Sí, sí .

En definitiva, nosotros mantenemos, evidentemente, la 
agenda reivindicativa de esta comunidad, y la mantendre-
mos gobierne quien gobierne. Y no daremos ni un paso atrás 
ni en la financiación, ni en el agua, ni en nada que sea funda-
mental para esta tierra. Lo haremos, eso sí, sin demagogia 
barata y sin enfrentamiento radical, (veus) que eso no sirve 
para nada .

¿Porque sabe lo que pasa? ¿Sabe lo que pasa? Que esa 
comunidad de referencia para ustedes, que ha seguido ese 
camino, al final tiene peores resultados sanitarios y peores 
resultados económicos. (Aplaudiments. Veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, president .

Pregunta que formula l’il·lustre diputat Rubén Ibáñez, el qual 
té en este moment la paraula. Quan vosté vullga, senyoria.

El senyor Ibáñez Bordonau:

Muchas gracias, presidente .

Señor Puig, no nos sorprende que usted no se enfrente a 
Sánchez. El miedo viene de casa.

En cualquier caso, señor Puig, desde que usted es presi-
dente viene castigando a los valencianos con más impues-
tos. En términos de competitividad fiscal, estamos a la cola 
de España, con los impuestos más altos . Pero, claro, cuando 
usted se une a Sánchez, el castigo fiscal se convierte en infi-
erno fiscal.

La próxima subida de impuestos anunciada por el gobierno de 
Sánchez supondrá aproximadamente dos mil millones más de 
impuestos para todos los valencianos . Mientras tanto, usted 
lleva perdonando a Sánchez más de cinco mil millones que 
debe a esta comunidad. Señor Puig, lo que usted hace es trai-
ción. Perdona a Sánchez lo que exige a los valencianos.

Y es que el señor Sánchez y usted, usted y el señor 
Sánchez, sablazo a sablazo, empobrecen a los valencia-
nos mientras aumentan sus gobiernos . La socialdemocra-
cia es eso: más impuestos es igual a más altos cargos y más 
enchufados.

 

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies…
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El senyor Ibáñez Bordonau:

Por eso le pregunto: ¿cuándo va a dejar de exprimir fiscal-
mente a los valencianos?

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies…

 
El senyor Ibáñez Bordonau:

¿Y cuándo va a reducir su gobierno? (Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà el conseller d’Hisenda i Model Econòmic . 
Conseller, quan vosté vullga, té la paraula.

 
El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies, president .

La dreta sempre fa el mateix. Sempre fa el mateix. «No more 
taxes», va dir el president Bush. I què va fer? Pujar els impos-
tos . (Veus) Què va dir el senyor Montoro? «No pujaré impostos», 
i en va pujar 35 impostos (inintel·ligible) … govern . A vore, una 
miqueta de sentit de responsabilitat històrica, eh? Ja està bé.

Una cosa és pujar o baixar impostos, però, mire per on, pujar i 
baixar impostos no és sempre equilibrat. Sempre guanyen uns 
més que altres. Fixem-nos allí, en eixa comunitat de referèn-
cia, que és Madrid. És a dir, eixa anomenada baixada d’impos-
tos va i resulta que significa 4.000 euros per a les rendes altes 
i pràcticament res per a les rendes mitjanes i baixes.

Perquè no s’ha de parlar de pujar o baixar impostos,  
(inintel·ligible) … reforma fiscal i redistribuir les càrregues 
tributàries. I, naturalment, eixa distribució sempre està 
buscant la progressivitat, que no ho diu este conseller, ho 
diu l’article 31 de la Constitució.

Progressivitat que, allà on vostés han estat, no ho 
fan, perquè sempre guanyen els mateixos: els de dalt. 
(Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Demane silenci per a escoltar la pregunta (veus) que acabarà 
de formular el senyor Barrachina. Senyor Barrachina, quan 
vosté vullga . 

El senyor Barrachina Ros:

Gracias, presidente .

Ayer, la vicepresidenta socialista, señora Ribero, calificó de 
barbaridad el caudal ecológico, aprobado en tiempo del 
gobierno popular, con el que se mantienen 40 millones de 
árboles, 3 millones de habitantes de distintas comunidades 
autónomas y 80.000 agricultores, 80.000 familias de agricul-
tores alicantinos y valencianos.

Lo calificó de barbaridad, la misma ministra que aprobó, 
que construyó el almacén Castor, con 4.600 millones de 
euros dilapidados . (Aplaudiments) La misma vicepresidenta 
que pertenece a un gobierno que castiga a los agricultores 
subiéndoles impuestos, negándoles tratamientos eficaces y 
ahora recortándoles el agua .

¿Y dónde estaba, señor Puig, nuestro director general del 
agua? ¿Defendiéndonos de otro ataque socialista? No, 
defendiéndose él en un cuartelillo de la Guardia Civil por su 
doble imputación, por haber propuesto 64 contratos a un 
amigo, por haber cometido un delito ambiental. Ahí estaba.

Y mi pregunta es: ¿cuándo, señor hermano del imputado 
Francis Puig, van a dejar de defenderse a ustedes mismos y 
empezar a defender a alicantinos, castellonenses y valencia-
nos? (Aplaudiments)

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà la vicepresidenta del Consell. Quan vosté vulga, 
vicepresidenta .

 
La senyora vicepresidenta primera del Consell i consellera 
d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Moltes gràcies, senyor president .

Mire, senyor diputat . (Veus) Este govern defensarà…

 
El senyor president de les Corts Valencianes:

Un segon, senyoria. Un segon.

Demane el mateix silenci… (veus) Senyories, estem en la 
sessió de control. Demane el mateix silenci que hem escoltat 
per a tots els oradors per a la resposta que farà la vicepresi-
denta del Consell .

Disculpe la interrupció.

 
La senyora vicepresidenta primera del Consell i consellera 
d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Gràcies, senyor president .

Senyor diputat. Mire, este govern defensarà els interessos 
de la gent del sud d’Alacant. Defensarà, com ha fet el presi-
dent ahir, com ha fet hui, el transvasament del Tajo-Segura 
com a irrenunciable, i presentarà els recursos davant de la 
justícia que facen falta quan s’aprove eixe decret de minvar 
el caudal. Està clar, els ha quedat clar?
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El tasazo, on estaven vostés quan Rajoy imposà el tasazo als 
agricultors del sud d’Alacant? (Aplaudiments) Callats estaven 
vostés .

I també seguirem defensant que es derogue eixe tasazo, 
perquè, efectivament, està en joc el camp. El camp d’Elx, el 
camp de la Vega Baja, i també l’aigua de boca de molts llocs.

I si alguna cosa ha caracteritzat este govern, és que la nostra 
defensa és dels hòmens i dones que viuen en esta comu-
nitat. Al contrari que vostés, que quan la senyora Cospedal 
va pactar amb el govern de Rajoy minvar el caudal, també 
estaven vostés calladets . (Aplaudiments) Nosaltres, abans 
i ara, anem a seguir defensant els alacantins i alacantines. 
(Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, vicepresidenta .

Continuarem amb la sessió de control. Ara, la pregunta que, 
en nom del Grup Parlamentari Compromís… Hi ha una alte-
ració (Rialles) . Formularà el síndic del grup, l’il·lustre diputat 
Fran Ferri .

Quan vosté vullga, senyoria.

El senyor Ferri Fayos:

Moltes gràcies, senyor president .

Senyor Puig, últimament es parla molt de buenismo, com 
si fora alguna cosa roïn. Diuen que es buenismo condem-
nar que es mate a famílies senceres en Gaza, diuen que es 
buenismo defensar o estar al costat d’aquells que salven els 
xiquets de morir ofegats a Ceuta. Alguns li diuen buenismo 
simplement, o senzillament, a allò que és per a mi la humani-
tat . Els valencians sempre estarem al costat de la humanitat, 
al costat bo de la història. De la gent que pateix, de la gent 
que practica la humanitat i la solidaritat. (Aplaudiments)

I hui, mire, li preguntem des de Compromís quina valoració 
fa el Consell de l’impacte del 15-M en les polítiques públi-
ques valencianes, com ara, la lluita contra la corrupció i la 
desigualtat. Per estes dates, fa deu anys teníem les places i 
els carrers dels nostres pobles i ciutats plens de gent . Alguns 
els anomenaven indignats, però realment el que eren era 
gent que havia passat de la indignació a l’acció.

Deu anys després, les nostres places i els nostres carrers ja 
no tenen acampades, però molts dels motius que els van 
portar a indignar-se continuen. Les raons de passar a l’ac-
ció estan més vigents que mai. Fa deu anys, a les places es 
cridava «No había pan para tanto chorizo». I, malaurada-
ment, dia rere dia comprovem quanta veritat n’hi havia en 
eixa frase, quanta corrupció hem viscut en esta terra i en el 
conjunt de l’estat.

La corrupció dels consellers del govern popular, del govern 
del PP, i de presidents de diputacions, també del Partit 
Popular. Consellers i presidents de diputacions que han 

acabat en la presó. La corrupció dels presidents de la 
Generalitat Valenciana, també del Partit Popular, que han 
acabat investigats o fins i tot condemnats. La corrupció en 
els ajuntaments, com el de València, també durant l’etapa 
del Partit Popular, i de la qual estos dies estem coneguent 
un altre trist exemple .

I alguns i algunes encara s’entesten en traure pit d’aquell 
model. D’aquell model de constructors sense escrúpols i 
polítics sense vergonya. (Aplaudiments) Fins i tot, recent-
ment hem conegut que el grup municipal del Partit Popular 
de València, ací la seua líder, ha fitxat la neboda de l’exalcal-
dessa, una senyora que està també imputada en esta xarxa 
de comissions i de corrupció. (Veus) Venen…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories .

El senyor Ferri Fayos:

…amb l’argument que «el PP ya ha pagado con creces 
sus errores del pasado». Però que ens volen dir? Ens 
volen dir que el Partit Popular és la víctima dels casos 
de corrupció? Nosaltres ho tenim clar: les víctimes de la 
corrupció del Partit Popular han sigut els valencians i les 
valencianes . (Veus) Parafrasejant el senyor Ibáñez… (veus) 
El pitjor sablazo…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

El senyor Ferri Fayos:

…que han tingut els valencians i les valencianes ha sigut la 
corrupció del seu partit. (Aplaudiments. Veus)

I, mire, jo entenc que algunes estan en primàries americanes 
o congressos a la búlgara, i alguns es pensen que, de cara als 
seus militants, han de defensar un model de corrupció i de 
mangarrufes; però, quan fan això, el que estan fent és insul-
tar els valencians i les valencianes que han sigut víctimes 
d’eixe robatori .

No es pot esborrar tanta vergonya com hem passat amb 
tanta facilitat. No poden pretendre que oblidem tanta 
corrupció només perquè tenen algun candidat incòmode, 
reivindicant el seu legat. En altres paraules, quan parlem de 
corrupció, «no poden posar portes al Camps».

Però, senyor president . El moviment del 15-M també deia 
una cosa molt important, i és que el bipartidisme no era la 
solució, sinó que era part del problema. I ara, fins i tot s’in-
vestiga si part de l’oposició també estava comprada pels 
constructors corruptes .
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